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DH Albertslund Årsmøde – 26.03.19/Referat  
Deltagere: 10  

▪ Bjarke Juul (PTU)  
▪ Carsten Sommer (Sind)  
▪ Eric Broberg (Dansk Blindesamfund)  
▪ Hanne Freiert (Nyreforeningen)  
▪ Henrik Jess (Landsforeningen Autisme)  
▪ Jesper Hansen (DHF)  
▪ Ottar Jakobsen (Parkinson Foreningen)  
▪ Poul Hansen (LEV)  

 
▪ Malene Adler (Landsforeningen 

Autisme/bestyrelsesmedlem Kreds 
Vestegnen, Forældrenetværket 
Albertslund)  

▪ Tina Abel (Forældrenetværket 
Albertslund) 

 
 

Afbud: Alice Hasselgren (LEV) 
 

 
Referat  
Ad 1) Dirigent  
Bestyrelsen udpeger Jesper Hansen (DHF). 
Godkendt 8/8 stemmer.   
 
Ad 2) Referent  
Malene Adler (LA/FN) tilbød. Accepteret.  
 
Ad 3) Dagsorden – godkendelse  
Dagsorden gennemgået, få rettelser ift. årstal. 
Derefter godkendt med 8/8 stemmer.  
 
Ad 4) Optælling af stemmeberettigede ved 
navneopråb  
8 DH-medlemmer.  
 
Ad 5) Valg af stemmetæller  
Jesper Hansen.  
 
Ad 6) Formandens årsberetning 2018/19  
Godkendt: 8/8.  
Bjarke Juul gennemgik beretning og gjorde status for 
året 2018/19.  

- 4 møder i handicaprådet, samt 4 formøder  
- Se udsendte årsberetning, forår 2018-2019   
- Handicappris 2019: Hanne og Lars er indstillet og vinder prisen. Så FLOT! Gedigen og fantastisk 

indsats om fysisk tilgængelighed og offentlig transport/busstoppesteder  
Godkendt: 8/8.  
 
Ad 7) Handleplan (Fokuspunkter) for kommende år: 2019/2020 v/ fmd. Bjarke Juul  

- Handleplan for det kommende år drøftes på kommende DH-møde   
- Der blev i november 2018 indsendt et høringssvar vedr. jobindsats til unge mennesker   
- Kan man dele det op i hhv.: (overordnet) handleplan og fokuspunkter herunder?  
- Kan man dele det op pr. emne? Med nogle følgegrupper med 3-4 navne specifikt på  

Dagsorden 
1. Valg af dirigent 
2. Valg af referent 
3. Godkendelse af dagsorden 
4. Optælling af stemmeberettigede 

v/navneopråb  
5. Valg af stemmetællere 
6. Formandens beretning for året 2017 - 18 

v/formand Bjarke Juul – til godkendelse. 
7. Forelæggelse af handlingsplan for det 

kommende år 2018 v/formand Bjarke Juul – 
til godkendelse 

8. Fremlæggelse af regnskab for år 2017 - 18, v/ 
kasserer Eric Broberg – til godkendelse 

9. Forelæggelse af budget for år 2018 
v/kasserer Eric Broberg – til godkendelse 

10. Valg af formand – Der er valg til 
formandsposten. 

11. Valg af revisor  - Ottar Bingen Jakobsen 
varetager posten nu 

12. Behandling af indkomne forslag – herunder 
om der skal søges § 18 midler hos 
kommunen. 

13. Fastsættelse af møde datoer – husk kalender. 
14. Evt. 
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NB: Poul brænder for at arrangere en udflugt til bosted/steder lokalt. Hvordan kan vi sikre bevarelsen af 
disse steder? Måske vise boligerne frem?  
 
Ad 8) Regnskab – fremlæggelse og godkendelse  

- Eric Broberg har tidligere (februar 19) fremsendt regnskabet til DH, har ingen respons modtaget.  
- Regnskabet godkendtes, stemmer 8/8.  
- 31.12.18 lød saldoen: 17.209 kr.  
- Budgettet lagt for 2018 holdt.  

Kommentar, Ottar: kan man overveje at bruge nogle penge på informationsmateriale, kampagne, flyers 
e.lign.? Fremadrettet, tænke information ind i forskellige sammenhænge.  
Malene: ja, bruge faktaark til enhver lejlighed. Skriftlig info deles ud, til møder, arrangementer o.lign.  
 
Ad 9) Budget fremlægges – til godkendelse v/Eric Broberg, kasserer  

- Eric Broberg fremlagde budget for kommende år, 2019, der rækker lidt ind i kommende kalenderår. 
Skiftet ligger skævt ift. kalenderåret.  

- DH-medlemmerne godkendte 8/8.  
- Budget diskuteres til kommende bestyrelsesmøde. Tidligere været diskuteret og forklaret vedr. 

forskydning over to kalenderår.  
 
Ad 10) Valg af DH-Albertslund-formand  

- Bjarke genopstiller.  
- Ingen øvrige kandidater har meldt sig.  

• Bjarke genvalgtes som lokalformand. Stemmer 7/7.  
 
NOTE: Ottar B. Jakobsen havde været nødt til at gå. Fremadrettet er der 7 DH-stemmeberettigede til 
stede.  
 
Ad 11) Revisor  
Ottar Bingen Jakonsen genopstillede og genvalgtes. OBJ tilkendegav ved mødets start, at han gerne 
genopstillede.  
Stemmer: 7/7.  
 
Ad 12) Behandling af indkomne forslag (herunder §18-midler ansøges via kommunen)  

- §18-ansøgningsfrist ligger formentlig i sensommeren, august  
- Tages op til drøftelse på et kommende møde  
- NB: I fald DHA søger §18-midler skal der afregnes og laves udførligt regnskab.  

 
Ad 13) Mødedatoer: kommende fastlagte datoer  
Bestyrelsen har fastlagt følgende datoer, tidligere meldt ud.  
22. maj, 20. juni, 26. august, 22. oktober, 11. december 2019.  
Rullende ugedage. Tidspunkt: kl. 19, i Sundhedshuset. Nærmere info følger ved indkaldelse og dagsorden.  
 
Ad 14) Evt.  

• Poul: socialområdet, kæmpe merforbrug på socialområdet  
o Handicaprådsmøde, der blev ikke sagt så meget.  
o Se KLK-rapport samt BDO-rapport, som er bestilt af Albertslund Kommune.  
o Poul skriver et høringssvar til Social- og Sundhedsudvalget. (Ny formand: Paw Østergaard 

Jensen)  
o NB: Malene: KLK- og BDO-rapporterne dækker også børne/handicapområdet, Familieafsnittet. 
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Samt der er forelagt Børne- og Skoleudvalget en ’handleplan’ for redning og faglige indsatser.  
o Se referater på hjemmesiden: Albertslund Kommunalbestyrelse, møder og referater.  

 

• Hanne: Handicaprådet, dialogmøde 
o Oplæg vedr. Holbæk-modellen (overvægtige børn) blev afvist  
o Ny idé: pårørende, rolle, krav/rettigheder, passe på sig selv  
o Malene: noget med beskæftigelsesindsatser målrettet mennesker med særlige behov 

(grundet sygdom, handicap el.lign. vilkår)  
o Fredericia Kommune, nævnt som eksempel. Tjek Ugebrevet Mandag Morgen, projekt vedr. 

’din indgang’ til kommunen, screening og sag allerede igangsat  

• Jesper: Sundhedsreform fremlagt d.d. (26.3.19)  
o Resterende 64 institutioner i regionerne er taget ud af Sundhedsreformen – men hvad så?  
o I går opgav Regeringen/DF, og man afventer ny besked, tjek evt. Orientering på P1, 

socialpædagogernes formand Benny Andersen er OK, hvis de lover at bevare tilbuddene  
 

//Malene, ref. 
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1. Formandens beretning for 2018-2019 

1. Møder og arrangementer 

 I 2018 er der afholdt 7 afdelingsmøder + 1 årsmøde den 15. marts og 1 juleafslutning.  

 Formanden har deltaget i DCHs årsmøde i Nyborg 5. feb 2017 – se fremsendt info. 

 Der er afholdt 4 møder i Handicaprådet + 4 formøder – se referater på handicaprådets 

hjemmeside 

 Formanden har deltaget i møde med Teknikforvaltningen ang. den almindelige samtale om 

bygnings- og tilgængelighedsområder – uformelle og uden referater. 

2. Afgang og tilgang af medlemmer 

DH-Albertslund består af 9 medlemmer, som repræsenterer følgende organisationer Sind – 

Autisme – DHF – LEV – Parkinson – Dansk Blindesamfund – Nyreforeningen – 

Polioforeningen. 

3. Sager behandlet i DH-Albertslund og Handicaprådet 2017 

Følgende sager har vi drøftet/udarbejdet skriftligt materiale om i vor afdeling, af en eller flere 

personer eller i handicaprådet – tilfældig rækkefølge.  

a) Busstoppesteder i Albertslund – tilstand. 

b) Fotocheck af nye gårdhavehuse for at gøre opmærksom på den manglende tilgængelighed i 

forbindelse med adgang til husene. 

c) Adgang til rådhuset via Føtex-p-plads og trappen ved kirken – der kommer forslag til ændringer 

og tiltag. 

d) Fremsendt information om at Viborg har fået tilgængelighedsprisen – som inspiration. 

e) Udspil om handicap og job. 

f) Fremsendt diverse skrifter i forbindelse med sag om problemer i familieafsnittet med 

sagsbehandling og den rette måde at løse de enkelte familier problemer. 

g) Vi har drøftet peers-ordningen – vi afventer, om det er en ordning, kommunen vil anvende. 

4. Handicapråd – høringssvar i 2016 – kommunen. 

Kommunens handicapråd har bestået af 5 DH-medlemmer – 2 kommunalpolitikere og 3 fra 

forvaltningen. 

Der har været afholdt 4 møder (2 om foråret og 2 om efteråret). Til hvert møde er der et formøde 

med formanden for DHA og formanden for HR samt sekretæren og en forvaltningsperson. 

Handicaprådet har afholdt dialogmøde med emnet byudvikling. Desværre kom oplægsholderen 

ikke. Det var således borgmesteren, som formand for HR, der berettede om byudvikling. 

Vi har afgivet følgende høringssvar: 

25. januar Høringssvar om genoptræning 

20. marts         Høringssvar til møde i MBU 

10. juni            Høringssvar om indkøb af Stomiprodukter 
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18. august Høringssvar om Herstedøster Sidevej 

19. august Høringssvar om sundhedspolitikken 

5. september Kommentar til budgetkatalog 

20. september Høringssvar om urologiprodukter 

19. september Høringssvar ang. Albo-grunden 

20. september Høringssvar ang. bebyggelsen Rådhus Have 

20. oktober Høringssvar ang. ny stadionhal 

November Høringssvar ang. job for unge. 

10. november Høringssvar ang. nye seniorboliger 

20. november Høringssvar ang. rehabilitering  

21. december Høringssvar ang. SUS-møde – kvalitetsstandard – sundhed – beredskab. 

21. december Høringssvar fra Region Hovedstaden om sundhedsaftaler 

11. januar  Høringssvar ang. fællesskabspolitik 

17. januar  Høringssvar ang. SUS-møde – genoptræning – kvalitetsstandard 

Høringssvar kan læses på DH’s hjemmeside og på HR’s hjemmeside 

5. De 5 fokusområder – prioriterede områder  

Følgende områder er dem, som DH’s sekretariat gerne ser, at de enkelte afdelinger arbejder med. Vi 

har også i det forgangne år arbejdet mere eller mindre med disse områder. 

Opnå øget inklusion i grundskole og uddannelse 

Opnå øget beskæftigelse 

Opnå øget tilgængelighed til IKT, transport og det fysiske miljø. IKT betyder: Information, 

kommunikation og teknologi. 

Opnå øget lighed til sundhedsydelser 

Opnå øget retssikkerhed. 

6. Resultater 

Det, at vi i forskellige situationer har ytret os, har givet betydet, at borgere og politikere er blevet 

opmærksomme på, at området – borgere med handicap – er et område, der skal ofres mere fokus på 

og også gerne nogle tiltag, som kommer til at gavne. 

7. Samarbejde 

Bestyrelsen for DH-Albertslund og repræsentanterne for DH i Handicaprådet finder, at samarbejdet 

med kommunen har været godt. Vi synes, vi er kommet tættere på politikerne og på forvaltningen. 

Det nye råd udmærker sig ved at have fået borgmesteren som formand for rådet. 
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8. Handicappolitik 

Vi ser gerne, at handicappolitikken bliver mere kendt og anvendt – det må også være tanken, at der 

skal ske revision af denne handicappolitik, som vi kan se, der gøres i andre kommuner. 

Handicappolitikken har 7 områder: Fysisk tilgængelighed – Beskæftigelse – Boliger – Kultur, fritid 

og idræt – Daginstitutioner, skoler og klubber – Koordination mellem forvaltningerne – 

Kommunikation og information. 

 

I Handicappolitikken er anført, at der skal udarbejdes en handleplan for alle de enkelte områder. Pt. 

må det konstateres, at der ikke findes nogen handleplaner for nogen områder. Der er nu udarbejdet 

en plan for tema 7 – men de enkelte resultater fra denne plan mangler endnu at vise sig. 

 

Der skal formentligt arbejdes helt forfra med handleplaner for alle områderne 

 

9. Handicapprisen 
I år blev handicapprisen tildelt Hanne Fleinert og Lars Messel for det store arbejde, det har været at 

gennemgå alle kommunes busstoppesteder for bl.a. tilgængelighed, men også den almindelige 

tilstand og brugbarhed. 
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Handleplan 2019 

DH-A vil have fokus på, hvorledes vi kan få kommunens politikere til at få kommunens 
handicappolitik til at blive til mere virkelighed, end den er i dag. Dernæst er det meget vigtigt, at 
handicappolitikken bliver udvidet med sundhedsområdet. 

• DH-A vil have fokus på, at HR også har beskæftigelsesmuligheder (både job og fastholdelse af 
job) på dagsordenen. 

• DH-A vil fortsat have inklusion på uddannelsesområdet på dagsordenen. 

• DH-A vil arbejde for, at FN-konventionen om rettigheder for mennesker med handicap bliver 
udbredt i kommunen. Ligesom anvendelse af peers i forbindelse med behandling af psykisk 
sårbarhed. 

• DH-A vil arbejde for at IKT (information, kommunikation og transport) bliver en del af 
kommunens handleplan. 

• DH-A vil arbejde for, at der skabes øget lighed til sundhedsydelser. 
• DH-A vil arbejde for, at der skabes øget retssikkerhed. 
• DH-A vil arbejde for, at God-Adgang bliver inddraget i arbejdet med at afklare den samlede 

tilgængelighed til kommunens institutioner - bygninger. Pt er 4 kommunale bygninger 
undersøgt – et arbejde vi gerne vil have fortsætter. Ligesom vi gerne vil have, at de forhold, 
som undersøgelsesrapporterne fortæller om, bliver iværksat. 

• DH-A ønsker, at der snarest muligt udarbejdes handleplaner for de temaområder, som er 
indeholdt i kommunens handicappolitik. 

• DH-A vil arbejde for, at kommunen sikrer, at de i kommunen værende botilbud fremtidssikres. 
• DH-A vil arbejde for, at det bliver nemmere for borgere med handicap – herunder 

kørestolsbrugere – at komme med de offentlige busser. Bl.a. skal der arbejdes for 
tilgængelighed til de enkelte busstoppesteder. 

• DH-A vil arbejde for, at handicappolitikken også kommer til at indeholde en pårørendepolitik. 
• DH-A vil arbejde for, at handicappolitikken også indeholder handleplaner overfor psykisk 

sårbarhed. 
 


